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Centrální číslo jednací: PS2020005800

Věc:   Kontrola nad dodržováním vládního nařízení ve vězeňství

Žádost
(…)
 

(…)

Odpověď
(…)

Vážený pane ………..,

Poslanecká  sněmovna  obdržela  dne  17.  dubna  2020  Vaši  žádost  o  poskytnutí
informace, podanou podle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve
znění pozdějších předpisů. Svou žádost adresujete přímo předsedovi Poslanecké sněmovny
Mgr. Radku Vondráčkovi a žádáte v ní o poskytnutí informací „jakým způsobem poslanci
zajišťují kontrolu nad dodržováním vládního nařízení ve vězeňství“. 

V souladu  s Příkazem  č.  4/2010  vedoucího  Kanceláře  Poslanecké  sněmovny,
v platném  znění,  je  k vyřízení  Vaší  žádosti  o  informace  příslušná  Kancelář  Poslanecké
sněmovny, resp. její Samostatné oddělení styku s veřejností. 

K předmětu  Vaší  žádosti  bychom Vás  tímto  chtěli  informovat,  že  specializovaným
pracovním  orgánem  Poslanecké  sněmovny  pro  problematiku  vězeňství  je  podvýbor  pro
vězeňství,  zřízený výborem pro bezpečnost  Poslanecké sněmovny s pověřením zabývat  se
vězeňstvím z pozice zákonodárného sboru obecně, a nikoli pouze z titulu určitého nařízení
vlády, které z podstaty věci nemůže upravovat postavení a pravomoci Poslanecké sněmovny.
Jmenovaný podvýbor pro vězeňství  se  ve své činnosti  tedy věnuje například prošetřování
písemností, které docházejí od vězňů do Poslanecké sněmovny. Činí tak obvykle buď formou
projednání písemností s vedením Vězeňské služby České republiky, nebo, a to častěji, osobní
návštěvou příslušné věznice a jednáním na místě. Pokud je obsah písemnosti vyhodnocen jako
vskutku závažný, je do věznice vyslán k projednání dané věci některý z poslanců, působících
přímo  ve  výboru  pro  bezpečnost,  vedeném  poslancem  Radkem  Kotenem.  K uvedeným
osobním jednáním na místě však v současné situaci nemůže být bohužel přistoupeno, a to
v důsledku rozhodnutí vlády o zákazu návštěv mj. i ve všech věznicích v České republice.
Uvedený  krok  vláda  učinila  jako  jedno  z  ochranných  opatření  s cílem  eliminovat  šíření



nákazy  COVID-19  do  těchto  zařízení.  Předseda  podvýboru  pro  vězeňství  poslanec  Petr
Sadovský  je  však  ve  věci  postupů  k  eliminaci  rizika  rozšíření  koronaviru  COVID-19 ve
věznicích písemnou formou aktuálně informován. Současně potvrzujeme, že Váš podnět byl
podvýboru pro vězeňství pro informaci postoupen rovněž.  

 

S pozdravem

(…)


